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            HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro legislativu, veřejnou správu 

a transparentnost  ZHMP  
 

ZÁPIS z 11. jednání 
Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP 

konaného dne 11. 4. 2024 ve 13:00 hod. 
Malá zasedací místnost Rady HMP, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Mgr. Kateřina Arnotová, předsedkyně Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP 

(dále jen „předsedkyně výboru“); Mgr. et Mgr. Vladan Brož, Mgr. Ondřej Dušek, Mgr. Ondřej Lněnička, 
JUDr. Jana Nowaková Těmínová, Mgr. Barbora Rázga, Ing. Eva Tylová a p. Apolena Ondráčková, LL.M.  

Omluveni: Mgr. Milan Česal, Ing. Patrik Nacher, p. Martin Tománek a JUDr. Tomáš Havel, Ph.D., tajemník Výboru 
pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP (dále jen „tajemník výboru“) 

Hosté: podle prezenční listiny  
Jednání řídila: předsedkyně výboru     
 

 
Text zahájení: 

Předsedkyně výboru přivítala přítomné členy a hosty na 11. řádném jednání Výboru pro legislativu, veřejnou správu 
a transparentnost ZHMP (dále jen „výbor pro legislativu“) v aktuálním volebním období. Konstatovala, že výbor 
pro legislativu je usnášeníschopný a je možné zahájit jednání.  

 

Schválený program: 
 

BOD TISK MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ PŘIZVANÍ 

1. T-VLSV-0050 Program jednání, zápis z předchozího jednání 
a určení ověřovatele zápisu 

Mgr. Kateřina Arnotová, 
předsedkyně Výboru 
pro legislativu, veřejnou 
správu 
a transparentnost 
ZHMP 

 

2. T-VLSV-0053 Vývoj změn legislativy přijatých ve prospěch 
hlavního města Prahy 

Mgr. Kateřina Arnotová, 
předsedkyně Výboru 
pro legislativu, veřejnou 
správu 
a transparentnost 
ZHMP 

Mgr. Adam 
Zábranský, člen 
RHMP pro oblast 
majetku, 
transparentnosti 
a legislativy 

3. T-VLSV-0051 Zpráva o činnosti Výboru pro legislativu, 
veřejnou správu a transparentnost 
Zastupitelstva hlavního města Prahy 
za rok 2023 

Mgr. Kateřina Arnotová, 
předsedkyně Výboru 
pro legislativu, veřejnou 
správu 
a transparentnost 
ZHMP 
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BOD TISK MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ PŘIZVANÍ 

4. T-VLSV-0052 Různé Mgr. Kateřina Arnotová, 
předsedkyně Výboru 
pro legislativu, veřejnou 
správu 
a transparentnost 
ZHMP 

 

 
 
 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Program jednání, zápis z předchozích zasedání a určení ověřovatele zápisu 

Předkladatelka: předsedkyně výboru 
 
Předsedkyně výboru nejprve požádala o schválení programu 11. jednání výboru pro legislativu a zápisu z 10. jednání 
výboru pro legislativu. Nikdo neuplatnil další návrhy ani připomínky. 
 
Ověřovatelem zápisu z 11. jednání výboru pro legislativu byla určena Ing. Eva Tylová. 

Usnesení č. 43 

Výbor pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP 

  s c h v a l u j e  
program 11. jednání Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP, uvedený v příloze č. 1 
tohoto usnesení 

hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

 
Usnesení č. 44 

Výbor pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP 

  s c h v a l u j e  
zápis z 10. jednání Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP, uvedený v příloze č. 2 
tohoto usnesení 

hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

 

2. Vývoj změn legislativy přijatých ve prospěch hlavního města Prahy  
Předkladatelka: předsedkyně výboru 
 
Předsedkyně výboru informovala o vývoji změn legislativy přijatých ve prospěch hl. m. Prahy. Jedná se o součást 
programového prohlášení koalice „17 zákonů pro Prahu“ – společně s Poslaneckou sněmovnou vyřešit problémy, 
které se týkají Prahy. K posunu došlo zejména u dopravních témat: 

1. překážky, které na chodnících a silnicích tvoří pronajímaná kola, koloběžky a špatně zaparkovaná auta, která tvoří 
překážku průchodu či průjezdu – probíhají jednání s Ministerstvem dopravy a v rámci Magistrátu hl. m. Prahy 
byla zřízena pracovní skupina 

2. oblast dopravního značení – v hl. m. Praze je velké množství značek a dopravního značení – proběhla jednání 
s Institutem plánování a rozvoje hl. m. Prahy a ten připravuje manuál na dopravní značení (má jej předložit 
do konce října roku 2024) v souladu s platným zákonem 

3. zjednodušení stavebního řízení u významných dopravních staveb – od 1. 1. 2024 je účinná novela liniového 
zákona, zrychluje řízení mimo jiné pro klíčové stavby dopravní infrastruktury včetně klíčových staveb pro Prahu 



 

TED 8.5.0.6 Strana 3 
 

4. ochrana sousedů proti dopadům krátkodobého ubytování – jedná se o návrh zákona o podnikání v oblasti 
turistického ruchu, který dává obci možnost upravit si podmínky krátkodobého ubytování, zároveň je stanovena 
evidence ubytovatelů 

5. konec nerovných podmínek pro turistické podnikání v centru – provozování veřejných sbírek – novela zákona 
o veřejných sbírkách prošla ve sněmovně 1. čtením a umožňuje obcím obecně závaznou vyhláškou regulovat 
sbírky, které jsou realizovány prodejem služeb a předmětů v cestovním ruchu 

6. transparentnější a rychlejší veřejné zakázky – Poslanecká sněmovna schválila možnost vyřadit uchazeče 
o veřejnou zakázku, nezveřejní-li účetní závěrku ve sbírce listin. 

 
Mgr. Adam Zábranský poznamenal, že některé ze zmíněných zákonů se týkají celorepublikových systémových věcí, 
tudíž jsou řešeny s gesčními ministerstvy. Dále zmínil nedostatečné možnosti odměňování expertních zaměstnanců 
nebo obecně zaměstnanců úřadu. Praha i jiná města řeší problém, kdy celorepublikové platové tabulky nezohledňují 
skutečnost, že v některých městech jsou náklady na život vyšší než v ostatních městech. K této problematice existuje 
pracovní skupina na Ministerstvu práce a sociálních věcí. Pravděpodobně v tomto volebním období nebude 
vyřešeno. 

Mgr. et Mgr. Vladan Brož vyjádřil obavy, že změny, které nejsou v pokročilé fázi projednání, „spadnou pod stůl“, 
a současně navrhl usnesení, kterým by výbor pro legislativu požádal Mgr. Adama Zábranského, člena Rady hl. m. 
Prahy pro oblast majetku, transparentnosti a legislativy, aby v pravidelných intervalech předložil Zastupitelstvu hl. m. 
Prahy informaci o stavu projednání 17 zákonů pro Prahu. 

Ing. Eva Tylová poznamenala k problematice Airbnb, že i současnou legislativní úpravu lze využít např. ze strany 
stavebních úřadů v tom smyslu, že není užíváno pro bydlení, ale je užíváno pro ubytovací služby a že k tomu existuje 
i judikatura. 

Mgr. Adam Zábranský poznamenal, že stávající legislativa umožňuje stavebním úřadům i živnostenským úřadům 
vymáhat stávající povinnosti (v přenesené působnosti svěřeno městským částem – je složité motivovat je, aby byly 
aktivnější); návrh zákona umožňuje vydat vyhlášku o stanovení podmínek pro krátkodobé ubytování a ukládá 
povinnost informovat úřad, ve kterých bytech k takové činnosti dochází. 

Ing. Eva Tylová se dotázala, zda platí ubytovací poplatek. 

Mgr. Adam Zábranský odpověděl, že by měli. 

Ing. Eva Tylová se dotázala komu a současně poznamenala, že by měl být odveden městu nebo městské části. 

Mgr. Ondřej Lněnička se vyjádřil, že zmíněný požadavek pro p. radního nepodpoří, neboť bude-li pan radní chtít, 
může Zastupitelstvo hl. m. Prahy informovat sám, a bude-li Zastupitelstvo hl. m. Prahy takovou informaci chtít, může 
rovněž o takovou informaci požádat samo. 

Mgr. Adam Zábranský konstatoval, že o jednotlivých zákonech jednají gesčně příslušní radní s gesčně příslušnými 
ministerstvy nebo mají pracovní skupinu. Dále uvedl, že by se radši snažil reálně se v oblastech posunout dál, ale je 
možné jednou za půl roku informaci podávat, avšak projevil obavy, že by taková veřejná informace mohla zhoršit 
projednávání zákona v Poslanecké sněmovně. 

Mgr. et Mgr. Vláda Brož odůvodnil potřebu zmíněné informace, abychom měli relevantní informace do budoucna, 
aby zastupitelé, kterým byla předložena nějaká „cestovní mapa“, věděli, „jak to jde a kudy to nejde“. 

Mgr. Adam Zábranský doplnil, že plánuje závěrečnou souhrnnou zprávu pro budoucí koalici, kam jsme 
se v jednotlivých oblastech dostali, aby věděla např. co nemá smysl zkoušet. 

 
Usnesení č. 45 

Výbor pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP 

  ž á d á  
Mgr. Adama Zábranského, člena Rady hl. m. Prahy pro oblast majetku, transparentnosti a legislativy, aby 
v pravidelných půlročních intervalech předkládal Zastupitelstvu hlavního města Prahy informaci o stavu 
projednání „17 zákonů pro Prahu“ 

hlasování: pro: 2, proti: 0, zdržel se: 6 

Usnesení nebylo přijato. 
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3. Zpráva o činnosti Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost Zastupitelstva hlavního města Prahy 
za rok 2023 

Předkladatelka: předsedkyně výboru 

Předsedkyně výboru informovala výbor pro legislativu o obsahu „Zprávy o činnosti Výboru pro legislativu, veřejnou 
správu a transparentnost Zastupitelstva hlavního města Prahy za rok 2023“. 

Mgr. Ondřej Dušek se dotázal, k čemu vlastně výbor pro legislativu je, zda jsme k něčemu dospěli, jaká je funkce 
výboru, zda se jedná pouze o diskusní fórum nebo je očekáván nějaký materiál, nějaký produkt. 

Předsedkyně výboru upřesnila, že výbor pro legislativu je poradní orgán Zastupitelstva hl. m. Prahy, má předjednávat 
body, které mají být projednány na Zastupitelstvu hl. m. Prahy. Dále upozornila, že i v Zastupitelstvu hl. m. Prahy 
probíhá diskuse a také ne vždy lze najít shodu na věcném řešení. 

Ing. Eva Tylová uvedla, že úloha výboru není tvořit materiál, řada z nás ani nemůže mít takové znalosti, probíhá 
politická diskuse, ze které je patrno, zda je konkrétní věc „průchozí“; úloha výboru pro legislativu je diskutovat, závěr 
se vždy nenajde, konsensus není ale vždy ani napříč koaličními stranami. 

Mgr. Adam Zábranský poznamenal, že úkolem výboru pro legislativu je projednat materiály, které jdou 
do Zastupitelstva hl. m. Prahy. Dále uvedl, že na příštím jednání výboru pro legislativu by chtěl prodiskutovat zprávu 
o plnění protikorupční strategie. 

Mgr. Ondřej Lněnička doplnil, že smysl výboru pro legislativu máme a nyní bude i posílen s přijetím nových Pravidel 
pro přípravu návrhů obecně závazných vyhlášek a nařízení hlavního města Prahy, že výbor pro legislativu vede 
diskusi politickou i právní, zaujímá stanoviska k projednávaným věcem a že případná nenalezená shoda je přirozená, 
standardní. 

 
Usnesení č. 46 

Výbor pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP 

  I .  s o u h l a s í  
se Zprávou o činnosti Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost Zastupitelstva hlavního města 
Prahy za rok 2023, uvedenou v příloze č. 1 tohoto usnesení 

  I I .  p o v ě ř u j e  
předsedkyni Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost Zastupitelstva hlavního města Prahy, 
aby Zprávu o činnosti Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost Zastupitelstva hlavního města 
Prahy za rok 2023 předložila na nejbližším jednání Zastupitelstva hlavního města Prahy pro informaci 

hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

4. Různé 

Předsedkyně výboru upozornila, že do konce března měly politické kluby zaslat vyjádření k Zásadám poskytování 
dotací hlavním městem Prahou, avšak žádné vyjádření neobdržela, tudíž požádala o zaslání do 15. dubna, aby změna 
Zásad poskytování dotací hlavním městem Prahou mohla být projednávána na příštím nebo přespříštím jednání 
výboru pro legislativu (i odbory Magistrátu hl. m. Prahy nějaké připomínky uplatnily). 

Předsedkyně výboru se vyjádřila k odměnám pro členy výborů Zastupitelstva hl. m. Prahy a komisí Rady hl. m. Prahy, 
kteří nejsou členy Zastupitelstva hl. m. Prahy s tím, že zatím tato záležitost není řešena, i nadále bude zjišťovat 
aktuální situaci. 

Mgr. Barbora Rázga uvedla, že tuto záležitost řešila s p. ředitelem Lísalem a ten jí sdělil, že má dojít k revokaci 
stávajících pravidel, a to v návaznosti na docházku. 

JUDr. Adrián Radošinský upřesnil, že za rok 2023 se má postupovat podle stávajících pravidel s tím, že by měli být 
předsedové výborů Zastupitelstva hl. m. Prahy a komisí Rady hl. m. Prahy osloveni s žádostí o sdělení návrhů 
na odměňování. 

Mgr. Ondřej Lněnička opakovaně požádal o zaslání žalob ÚOHS v souvislosti s hazardními hrami, předsedkyně výboru 
přislíbila zjištění situace a zaslání. 
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Předsedkyně výboru poděkovala všem přítomným za účast, ukončila jednání ve 13.50 hod. a připomněla, že 
12. jednání výboru pro legislativu se koná dne 16. 5. 2024 ve 14.00 hod. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Ověřila: Ing. Eva Tylová 
Zapsala: Mgr. Magdaléna Vejvodová 

 
Mgr. Kateřina Arnotová 

předsedkyně výboru  
 
 

JUDr. Tomáš Havel, Ph.D. 
tajemník výboru 

 
 
 

 
 


